
Wij hebben beloofd u in Aanspraak op de hoogte te houden van de ontwikkelingen rond de overgang 
van werkzaamheden van de Pensioen- en Uitkeringsraad (PUR) naar de Sociale Verzekeringsbank (SVB) 
in januari 2011. In dat jaar zal een kleinere PUR (nieuwe stijl) zich bezighouden met besluiten op aan-
vragen van mensen die nog geen rechten aan de wetten ontlenen en met het vaststellen van beleids-
regels voor de besluiten van de SVB. Tegelijkertijd zal de SVB alle werkzaamheden gaan uitvoeren voor 
de cliënten die al tot de wetten zijn toegelaten en het werk van de PUR nieuwe stijl gaan ondersteunen.  
Daarvoor wordt een speciale afdeling voor verzetsdeelnemers en oorlogsgetroffenen bij de SVB in 
Leiden ingericht, met medewerkers die voor die tijd bij de PUR in dienst waren.

U ontvangt deze extra editie van Aanspraak omdat het wetsvoorstel, waarin de verdeling van deze  
werkzaamheden is geregeld, is afgerond. Bij de totstandkoming van dit wetsvoorstel zijn vertegen-
woordigers uit de doelgroepen nauw betrokken geweest. Zij zochten garanties voor de kwaliteit van 
de dienstverlening in de toekomst en komen in deze uitgave aan het woord. Naast het wetsvoorstel 
is er ook duidelijkheid gekomen over de inrichting van de organisatie, de overgang van het personeel 
en de financiering. Daarom treft u interviews aan met Hans Dresden, voorzitter van het College van 
Raadskamers, en Matt Kemp, lid van de Raad van Bestuur van de SVB. Nu het huiswerk voor de overgang 
is afgerond, zijn zij aangesteld als ‘kwartiermakers’ voor de PUR nieuwe stijl en de afdeling voor ver-
zetsdeelnemers en oorlogsgetroffenen bij de SVB. Zij gaan de komende tijd de voorbereidingen treffen 
om de overgang voor u straks zo geruisloos mogelijk te laten verlopen.

Erry Stoové ronald lEopold
Voorzitter Raad van Bestuur Algemeen secretaris/directeur 
Sociale Verzekeringsbank  Pensioen- en Uitkeringsraad
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Mogen wij u even aanspreken? 



De Tweede Kamer heeft in november 2008 
groen licht gegeven voor de verhuizing van 
het werk van de Pensioen- en Uitkeringsraad 
(PUR) naar de Sociale Verzekeringsbank 
(SVB). Jet Bussemaker, staatssecretaris van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS), 
vindt het zeer belangrijk dat de doelgroepen 
bij dit proces worden betrokken. Zij heeft 
daarom een klankbordgroep ingesteld.

De klankbordgroep, met vertegenwoordigers van de 
cliëntenraad van de PUR (inclusief Israël) en van orga-
nisaties van verzetsdeelnemers en oorlogsgetroffenen, 
is in 2009 vijfmaal bijeen geweest. Zij hebben nauw-
lettend gevolgd hoe de overgang van taken in de 
nieuwe wet wordt geregeld. Ze hebben daarbij vooral 
gelet op de garanties voor de kwaliteit van zorg en het 
niveau van dienstverlening in binnen- en buitenland. 
Ook in 2010 zet de klankbordgroep haar werk voort. 
De leden van de klankbordgroep hebben het proces 
tot nu toe zeer open en constructief genoemd. 

Zo wEinig mogElijk  
vErandEring
De inzet van de staatssecretaris en de klankbordgroep 
was om voor de cliënten zo weinig mogelijk te laten 
veranderen. De manier waarop contact met de cliën- 
ten wordt onderhouden blijft zoveel mogelijk hetzelf-
de. Ook voor de buitenlandse cliënten zal dit zo zijn. 
Bij de overgang naar de SVB blijven de bureaus in  
het buitenland bestaan. En het Nederlands Informatie 
Kantoor (NIK) blijft, op verzoek van de cliëntenraad in 
Israël, tot 1 januari 2013 in Jeruzalem gevestigd. Wat 
vinden de leden van de klankbordgroep belangrijke 
resultaten? Aanspraak sprak met vertegenwoordigers 
van de doelgroepen in de klankbordgroep.

CliëntEnraad pUr: 
marC dEgEn En wil groEn
Marc Degen: “Bij de eerste vergadering van de 
klankbordgroep heeft de staatssecretaris van VWS 
gezegd dat er niets verandert in de rechten van de 

cliënten. Er mogen geen onzekerheden ontstaan  
voor de mensen die wij vertegenwoordigen. Dat was 
een geruststelling voor de cliëntenraad.” De heren 
Degen en Groen vinden dat er door het ministerie 
goed is geluisterd naar de klankbordgroep. Ze heb-
ben waardering voor de opstelling van het ministerie 
en vinden dat alles open en eerlijk is verlopen. 

De cliëntenraad heeft zich actief en kritisch opgesteld. 
Het huidige wetsvoorstel heeft de instemming van de 
cliëntenraad van de PUR gekregen. Als de SVB iets 
afwijst of als er geen beleidsregels zijn, kan de PUR-
nieuwe stijl beleidsregels vaststellen. Wil Groen: “Dat 
is een cruciaal punt voor ons geweest. Die beleidsre-
gels worden dan gemaakt door mensen uit de doel-
groep en daardoor worden aanvragen met zo groot 
mogelijk begrip behandeld. Hierdoor is affiniteit met 
de doelgroep zeker gesteld.” Daarnaast blijft er een 
cliëntenraad, en nu met wettelijke basis. Ook dat is 
een belangrijk winstpunt. Marc Degen: “We geven 
straks gevraagd en ongevraagd advies en blijven alles 
kritisch volgen. Dat is onze rol en onze taak.” 

Maar dat wil niet zeggen dat de cliëntenraad nu ach-
terover leunt. Wil Groen: “Op het punt van het bor-
gen van de kwaliteit van dienstverlening blijven we 
goed opletten. Het gaat erom dat het goed geregeld 
wordt en daar zullen we op toezien.” Marc Degen: 

EEn niEUwE wEt 
wat betekent dit voor u?

marC dEgEn En wil groEn
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“Ook de vermelding van de PUR in brieven blijft een 
belangrijk aandachtspunt. Wij vertegenwoordigen  
cliënten die in veel gevallen op hoge leeftijd zijn. Voor 
hen is het heel belangrijk dat de post die zij ontvan-
gen herkenbaar is, daarom moet de aanduiding PUR 
duidelijk terug te vinden zijn.” Wil Groen vult aan: 
“De SVB heeft al toegezegd om hierover met een 
voorstel te komen in een volgende vergadering van 
de klankbordgroep. We zullen dat voorstel kritisch 
bekijken. Voor ons is dit een belangrijke zaak.”

C.o.v.v.S.: 
dik dE BoEf
“Voor mij telt het zwaarst dat de belan-
gen van de verzetsmensen, vervolgden 
en burgeroorlogsgetroffenen veilig zijn 

gesteld. Daarom heeft de klankbordgroep tot nu toe 
uitstekend gefunctioneerd. Het ging soms gepaard 
met heftige emoties, maar dat hoort er bij. Het rege-
ringsbeleid blijft gebaseerd op bijzondere solidariteit 
en ereschuld. Het was een collectieve inspanning van 
klankbordgroep en ministerie om tot een optimaal 
resultaat te komen. Een zo goed mogelijke wets-
tekst, dat is gelukt. Dit was niet vanzelfsprekend. Er 
bestond een mix van wantrouwen en vertrouwen ten 
opzichte van de intenties van het ministerie. Wij ston-
den voor de keuze alles dicht te timmeren in gede-
tailleerde regels of ruimte te geven aan de mensen 
van de PUR en de SVB om tot een kwalitatief goede 
dienstverlening te komen. Een garantie hierbij is dat 
er in overleg met de klankbordgroep een ministeriële 
regeling komt over de bekostiging en de kwaliteit van 
de dienstverlening. Tevens geeft deze wetswijziging 
een arbeidsperspectief voor de medewerkers van de 
PUR. Of het wantrouwen terecht was, is een vraag 
die de toekomst zal beantwoorden. Het woord is nu 
aan de Tweede Kamer.”

StiChting pElita: 
harriët fErdinandUS
“We hebben pittige discussies gevoerd 
en zijn meningsverschillen niet uit de weg  
gegaan. Ik ben ervan overtuigd, dat deze 

discussies hebben bijgedragen aan een zorgvuldige 
borging van de belangen van onze cliënten, nu en in 
de toekomst.” 

StiChting 1940–1945: 
jan driEvEr 
“De klankbordgroep vormt bij uitstek 
een forum om de ontwikkelingen nauw-
lettend te volgen en de bij de doelgroep 

levende wensen en verlangens naar voren te brengen. 
In de praktijk blijkt dat de overdracht zeer zorgvuldig 
wordt voorbereid en dat terdege rekening wordt 
gehouden met de in de klankbordgroep naar voren 
gebrachte opmerkingen. Die opmerkingen zijn, waar 
mogelijk ook verwerkt in het wetsontwerp. Gezien 
de inhoud van het wetsontwerp heeft de Stichting 
1940-1945 er vertrouwen in dat ook in de toekomst 
de continuïteit van een kwalitatief goede wetsuitvoe-
ring gewaarborgd zal zijn.”

interview: Linda Verkerk

de klankbordgroep bestaat uit:
Cliëntenraad pur, Cliëntenraad pur 

israël, Centraal orgaan voormalig 

verzet en slachtoffers (C.o.v.v.s.), 

Het indisch platform, De stichting 

pelita, joods Maatschappelijk werk 

(jMw), De stichting 1940 – 1945

klankBordgroEp
Fo

To
: 

e
ll

e
n

 l
o

c
K



’maatwErk 
moEt ovErEind 
BlijvEn’
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mEvroUw hanS drESdEn ovEr haar opdraCht 
alS kwartiErmakEr pUr niEUwE Stijl

Zij werd geboren in 1940, in een geassimileerd Joods 
gezin. Van 1943 tot en met 1945 zat Hans Dresden 
ondergedoken. Haar zusje, toen twee jaar oud, was 
ondergebracht in een ander onderduikgezin. Haar 
ouders zaten in Westerbork en behoorden tot de 
duizend mensen die niet werden doorgestuurd. Het 
gezin overleefde de oorlog, velen uit haar familie 
kwamen om. De oorlog is nauw verweven met haar 
leven. “In 1964 begon ik met werken als maatschap-
pelijk werkster en in 1992 kwam ik met de PUR in 
aanraking. Ik was betrokken bij de vorming van het 
programma van het congres ‘Het ondergedoken kind’ 
(1992) en werd daarna gevraagd voor de raadskamer 
Wuv. In 2006 werd ik voorzitter van het college van 
Raadskamers. Tijdens het werken bij de PUR zijn mijn 
persoonlijke ervaringen en mijn professionele leven 
dicht bij elkaar gekomen.” 

ExpErtiSE En  
kEnniS BEhoUdEn
Kwartiermaken betekent eigenlijk een antwoord ge-
ven op de vraag: hoe komen we van de PUR oude 
stijl naar de PUR nieuwe stijl? “Dat komt allemaal in 
een Plan van Aanpak. De bemensing van het nieuwe 
College heeft de hoogste prioriteit. Continuïteit is 
daarbij het sleutelwoord. Het is belangrijk om histo-
rische en juridische expertise en kennis niet verloren 
te laten gaan. Ook affiniteit van de leden van het 
College met de verschillende doelgroepen is van 
belang. Deze punten hebben mijn grote aandacht. 
Eigenlijk wordt de PUR nieuwe stijl een doorstart van 
de bestaande PUR, maar dan in kleiner verband. Het 
nieuwe College heeft straks, naast de inhoudelijke 
taken, ook bestuurlijke taken. Dat is voor het College 
nieuw. Daarom moet ik er voor zorgen dat er ook 
bestuurlijke expertise aanwezig is. En ik hecht er 
enorm aan dat het maatwerk overeind blijft. In de 

organisatie van de PUR nieuwe stijl moeten we vor-
men vinden om in bepaalde gevallen echt maatwerk 
te kunnen leveren.”

SamEnwErking
Tegen welke punten lopen we aan? Waar zitten 
de problemen. Waar moeten we aan werken? De 
afstemming en de samenwerking met de SVB is daar-
in cruciaal. Over die samenwerking is Hans Dresden 
positief. “Ik sta achter het besluit om de uitvoering bij 
de SVB onder te brengen. De SVB is een goede part-
ner. Zij zijn voor een groot deel al bekend met onze 
doelgroep. En laten we niet vergeten dat de mensen 
die nu bij de PUR werken, straks de medewerkers  
zijn bij de SVB-afdeling voor verzetsdeelnemers en 
oorlogsgetroffenen. Cliënten houden contactperso-
nen die goed op de hoogte zijn van de specifieke 
vragen en problemen van onze doelgroep. Maar ik 
moet ook eerlijk zeggen dat het best spannend is. 
Ook voor ons als bestuurders, uitvoerders en beleids-
makers. Veranderen doet altijd een beetje pijn. En je 
hebt nooit 100% garantie. De enige manier om daar-
mee om te gaan is open en eerlijk zijn. Maak zaken 
bespreekbaar als het niet goed gaat. Die oproep doe 
ik ook aan de cliënten. Ik doe alles wat in mijn ver- 
mogen ligt om de overgang goed te laten verlopen.”

wErkEn aan vErtroUwEn
De komende tijd heeft Hans Dresden twee petten op. 
Ze is kwartiermaker en voorzitter van het College van 
Raadskamers. “Ik hecht eraan om wat we nu hebben 
goed te houden. Het werk moet op niveau blijven. 
Het is een uitdaging om voor de overgang goed te 
blijven functioneren en daarna goed te gaan functio-
neren. Daarom zullen 2010 en 2011 zware jaren zijn. 
De uitdaging is dat de cliënten niets merken. Dan is 
het geslaagd. Ook wil ik dat de medewerkers van de 
PUR met voldoening aan het werk zijn en aan het 
werk blijven. We zijn voor deze overgang al jaren 
bezig om beleid eenvoudiger te maken. Eenvoudiger 
voor de cliënten én eenvoudiger voor de uitvoerders. 
Daar wordt heel hard en positief aan gewerkt door de  
medewerkers. Maar uiteindelijk gaat het om vertrou-
wen. Samen werken aan vertrouwen, het vertrouwen 
winnen én het verdienen.” 

interview: Linda Verkerk

hans Dresden is voor velen geen onbekende. 

als voorzitter van het college van Raadskamers 

vervult zij een belangrijke rol bij de Pensioen- en 

Uitkeringsraad. in juli 2009 vroeg staatssecretaris 

Jet Bussemaker van het ministerie van VWS haar 

als kwartiermaker voor het oprichten van de PUR 

nieuwe stijl. Wat houdt haar opdracht in? en wat 

wil ze bereiken voor de cliënten?



over krap 14 maanden moet zijn werk gedaan 
zijn. matt Kemp van de Sociale Verzekeringsbank 
heeft de startblokken verlaten. Hij is aangesteld 
als kwartiermaker om de overgang van de PUR 
naar de SVB tot een goed einde te brengen. een  
kennismaking met dit lid van de Raad van Bestuur 
van de SVB.

kwartiermaker matt kemp 
van de SvB heeft een missie:
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‘ Zorgen voor  
een geruisloze  
overgang’



Sinds medio september 2009 mag Matt Kemp zich 
kwartiermaker noemen. “Een bijzondere en eervolle 
taak. Ik heb mezelf de opdracht gegeven om steeds 
de gezamenlijkheid voorop te stellen. Daar ga ik me 
vol voor inzetten.” Matt Kemp, 53 jaar, heeft een 
lange carrière achter de rug bij de SVB. Ooit is hij als 
beoordelaar begonnen en in de afgelopen 25 jaar 
heeft hij managementfuncties bekleed op verschil-
lende kantoren in Nederland. “Ik heb daardoor aan 
den lijve ondervonden dat elk kantoor zijn eigen kleur 
en sfeer heeft. Maar dat er ook een gedeelde noemer 
is: respect voor mensen. Of ze nu in de organisatie 
werken of onze klanten zijn.” Precies deze eigen-
schappen kenmerken de PUR ook, vervolgt hij: “Het 
zijn vakmensen met een groot empathisch vermogen. 
En vanaf 2011 vormen diezelfde mensen een speci-
ale SVB-afdeling in Leiden met een eigen signatuur 
waardoor de dienstverlening voor de huidige klanten 
herkenbaar blijft.”

BEtEkEniSvol
Het tekent Matt dat hij direct in het interview de 
menselijke maat in het werk aansnijdt. Hij is zich er 
goed van bewust dat de overgang voor medewerkers 
en klanten van de PUR veel impact heeft. “Om het 
huidige dienstverleningsniveau op termijn te blijven 
waarborgen, is de PUR op zoek gegaan naar een 
grote partner. De SVB kan die continuïteit en diezelfde 
kwaliteit garanderen. Dat is een goede zakelijke over-
weging geweest, maar het betekent wel wat voor 
de betrokkenen. De PUR-medewerkers maken alle 
veranderingen door en laten ook fysiek een vertrouwd 
kantoor achter zich. Wij openen onze deuren gastvrij 
voor deze nieuwe medewerkers. Het besef is alom 
aanwezig dat dit natuurlijk een ander vertrekpunt is. 
Van mij vraagt dat enerzijds om inlevingsvermogen, 
anderzijds ook om duidelijkheid en heldere besluiten 
om onzekerheid zoveel mogelijk te voorkomen. En 
vooral om vertrouwen te kweken. Bij onze nieuwe col-
lega’s en bij onze nieuwe klanten. Juist om deze reden 
is het voor mij een betekenisvolle missie.” 

wEg BErEidEn
Het moment is daar om het proces in een stroom-
versnelling te brengen. De belangrijkste knopen zijn 
doorgehakt. De bestuurlijke context is besproken en 
er ligt een gedeeld besluit over de uitgangspunten 
voor de inrichting van de organisatie. Toch is Matt 

Kemp niet van plan om nu overhaast aan de slag te 
gaan. “Als ik gezamenlijkheid voorop stel, moet ik 
daar ook consequenties aan verbinden. We zijn een 
weg ingeslagen en het is aan mij om de weg verder 
te bereiden. Om maar in de metafoor te blijven: ik 
kan dat alleen maar tot een goed einde brengen, als 
we ook echt samen dit pad bewandelen. Het kwar-
tiermakersoverleg met Hans Dresden en VWS en de 
contacten met de klankbordgroep spelen daarin een 
belangrijke rol. Voor mij betekent het in ieder geval 
twee dingen. Ik wil voorkomen dat mensen intern op 
achterstand raken of halverwege afhaken. Daarnaast 
geef ik hoge prioriteit aan de klantbeleving. De PUR-
werkzaamheden vragen om specifiek maatwerk. Dat 
mag niet in het gedrang komen.” 

diCht Bij dE klant
De SVB staat erom bekend dat zij in alles ‘dicht bij 
de klant’ wil staan. Daarin zijn de PUR en de SVB 
elkaars gelijke, is de overtuiging van Matt Kemp. “De 
meeste PUR-klanten kennen ons al als de organisatie 
waarvan ze de AOW-uitkering ontvangen. Veel en 
intensief contact is hier meestal niet voor nodig. De 
klant wil dat hij op tijd, correct en zonder problemen 
zijn of haar AOW-pensioen ontvangt. Wij zijn daarin 
de uitermate stabiele en betrouwbare uitkeringsor-
ganisatie. Daardoor zijn onze klanten op de lange 
termijn verzekerd van service en continuïteit. Dicht bij 
de klant staan is die extra dimensie in ons handelen: 
we begrijpen dat er tegelijkertijd veel klanten zijn die 
door hun vraag, hun leefsituatie of hun toekomstper-
spectief om heel persoonlijke dienstverlening vragen. 
Daar leveren we maatwerk. Wij hebben de middelen 
en mogelijkheden om op alle denkbare manieren, 
zoals de klant het wil, die dienstverlening te bieden 
waar de meeste behoefte aan is. Onze organisatie 
is hier op ingericht.” Volgens Matt kunnen de PUR-
klanten hier straks hun voordeel mee doen. “Zo ken-
nen we tien vestigingen. Ik kan me goed voorstellen 
dat we op al die vestigingen voor de PUR-klanten 
speciale spreekuren in het leven roepen om letterlijk 
de dienstverlening aan verzetsdeelnemers en oorlogs-
getroffenen ‘dicht bij de klant’ te brengen. Maar het 
belangrijkste in de komende maanden is toch om te 
zorgen dat de overgang geruisloos gaat lopen en dat 
de PUR en de SVB naar elkaar toe groeien.”

interview: monique Bijen
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